
 

  

Achterhoek Raad 

  

Motie vreemd aan de agenda 2023-M3 

 

Regio Achterhoek slaat met de vuist op tafel 

 

 

___________________________________________________________________________ 

De Achterhoekraad, in vergadering bijeen d.d. 3 april 2023 

constaterende, 

 

- De Raad voor de Leefomgeving en infrastructuur (Rli), Raad voor Openbaar Bestuur (ROB) en 

Raad voor Volksgezondheid & Samenleving (RVS) hebben samen onderzoek hoe de overheid 

in de recente geschiedenis met minder welvarende regio’s is omgegaan en wat daar de 

effecten van zijn, getiteld “Elke Regio Telt”. 

- De algemene conclusie is dat overheidsbeleid de verschillen tussen de regio’s in ons land 

heeft vergroot, waardoor er “principieel niet te rechtvaardigen regionale achterstanden” zijn. 

- Hierdoor voelen inwoners een groot gebrek aan aandacht, begrip en respect vanuit die 

overheid. 

- De onderzoekers stellen verder dat dit het geloof in de democratie kan schaden en de 

uitvoer van grote onderwerpen (oa stikstof en energietransitie) hierdoor mogelijk in gevaar 

komt. 

- De onderzoekers ook concluderen dat ‘het voortbestaan van vestigingen van voortgezet 

onderwijs, het middelbaar beroepsonderwijs en het hoger onderwijs in verschillende regio’s 

steeds meer onder druk staat’.  

- De spoedeisende hulp, verloskunde en ziekenhuiszorg is eveneens op steeds grotere afstand 

van dorpen en woonkernen georganiseerd. 

- Politiekantoren zijn gesloten en voor rechtspraak moeten mensen steeds vaker hun regio 

verlaten. 

 

overwegende, 

- Hoewel het rapport 5 andere voorbeeldregio’s heeft onderzocht is de Achterhoek en de 

problemen waartegen wij als Achterhoek tegenaan lopen erg herkenbaar. 



- We als regio de afgelopen jaren hard en met succes gewerkt hebben aan het vergroten van 

de woon en leefomgeving van bewoners en ondernemers. Kortom; om de brede welvaart te 

bevorderen. Met erg mooie resultaten. 

- Ondanks het afronden van de Eerste Regio Deal, we als regio nog steeds de ambitie hebben 

om de brede welvaart te vergroten en de verschillen met andere gebieden te verkleinen. 

- Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, mevrouw Bruins Slot afgelopen 

januari ook al met eigen ogen heeft kunnen zien welke mooie resultaten we hebben bereikt 

met de eerste Regio Deal. 

- We de laatste Regio Deal niet toegekend hebben gekregen, wat mogelijk invloed heeft op 

onze wens om de brede welvaart in onze regio te vergroten en specifiek regionale 

problemen op te lossen. 

 

 

Verzoekt de Achterhoekboard om: 

- Met het rapport “Elke regio telt!” in de hand de lobby te intensiveren voor meer aandacht 

voor regio’s in het algemeen en de regio Achterhoek in het bijzonder. 

- In deze lobby ook de aansluiting te zoeken met andere regio’s voor een nog krachtiger 

signaal. 

- Een brief te sturen naar Minister Bruins Slot van Binnenlandse Zaken waarin: 

o we aangeven ons zeer te herkennen in de conclusies van het onderzoeksrapport 

“Elke regio telt!”.  

o En daarbij onze specifieke zorgen maar ook aanbevelingen mee te geven. Onder 

andere al kort beschreven door Mark Boumans in de Gelderlander (Zeer kritisch 

plattelandsrapport lijkt geschreven voor de Achterhoek: ‘Meer oog voor regio is hard 

nodig’ | Doetinchem | gelderlander.nl) 

o Tevens de minister uit te nodigen in onze regio om met onze regio en eventueel 

andere regio’s in gesprek te gaan hoe de kloof tussen de regio’s en de centrale 

overheid te verkleinen. 

-  

    

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Indiener: 

PvdA Achterhoek 


